

Proposition d'ordre du jour J2 – réunion des réseaux régionaux français et des réseaux nationaux européens

Thématique pressentie : Faire réseau : contribution à la préparation du futur réseau 1 et 2nd pillier de la PAC

08h30 - 08h45 : Accueil café

08h45 - 09h00 : Accueil et introduction de la journée

09h00 - 09h30 : Intervention introductive. DG agri : rappel de l'origine de la mise en place des réseaux ruraux nationaux et motivations pour la proposition d'un futur réseau PAC et petite introduction par O Coussi sur le concept de faire réseau

09h30 – 10h20 : Temps d'ateliers. Expression des acquis clefs des réseaux sur cette programmation, opportunités detectées pour un futur réseau PAC et expression de craintes ou points de vigilance.

10h20 - 10h50: pause

10h50 – 11h50 : Table ronde : retour sur les ateliers et grands témoins sur la notion de faire réseau avec intervenants pressentis (chercheurs, réseau cirena, exemple européen et un réseau issu de MCDR).

11h50 - 12h00 : Conclusions

12h : Récupération des bagages, départ en visite et pour le repas

Après-midi – arrivée sur le lieu de visite 13h00 (retour à Poitiers vers 17h00)

La visite se fera au gîte de Laigail, à Saint Sauvent (Vienne), 45' de Poitiers dans une structure d'insertion (Association solidarité insertion environnement), structure d'insertion qui utilise sa production maraichaire dans un restaurant, pratique le zero déchets et a également en son sein un gîte. Repas pris sur place, temps d'explication globale du projet, accueil par la directrice, visite des lieux :

http://www.gitedelaigail.org/

https://agriculture.gouv.fr/o-poirion-entre-reinsertion-professionnelle-et-circuits-courts











Draft agenda Meeting of French Regional Rural Networks & European National Rural Networks

Theme presented: Networking: contribution to the future CAP networks 2021-2027

08h30 - 08h45: Welcome coffee

08h45 - 09h00: Welcome and introduction to the day

09h00 – 09h30 : Introductory intervention. DG AGRI: the origin of the National Rural Networks and motivations for the proposal of a future CAP network. Short intervention by O Coussi on the concept of networking.

09h30 – 10h20 : Workshops : Key lessons learnt from networks during 2014-2020, opportunities identified for a future CAP network and exchange of first impressions, ideas and concerns.

10h20 - 10h50 : Break

10h50 – 11h50 : Round table : Feedback from the workshops and discussion on the concept of networking with the invited speakers (researchers, cirena network, European project example and a MCDR network).

11h50 - 12h00 : Conclusions 12h : Project visits and lunch.

Afternoon – arrival to the EAFRD project visit at 13h00 (returning to Poitiers station by 17h00)

The project is the Laigail multi-function shelter, at Saint Sauvent (Vienne), 45 mins from Poitiers. The project was carried out by the local association SEI (Solidarity-Environment-Inclusion). The association is formed by different local stakeholders aiming at promoting sustainable development in the area by undertaking different socio-environmental initiatives. One of these initiatives is the Lagail multi-function shelter. The association organised the eco-renovation of the building employing (and training) 8 unemployed people from the area. The shelter includes a market garden, whose produce is consumed locally, and is implementing a zero-waste policy. The project will be presented by the beneficiary itself. Lunch will be served in the shelter. Links of interest: http://www.gitedelaigail.org/

https://agriculture.gouv.fr/o-poirion-entre-reinsertion-professionnelle-et-circuits-courts





